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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

 

Møtereferat Fastlegerådet (FLR) 
 

Møtetid: 01.06.2022 kl 13.00-15.00 

Sted:       Digitalt på Teams og fysisk på rom G.914 i PET senteret 

 

Tilstede 

Faste medlemmer: 

- Leif Røssås, fastlege Tromsø/PKO-leder (praksiskonsulent) UNN/leder Fastlegerådet  

- Lars Nesje, fastlege/kommuneoverlege Salangen/Lavangen/Ibestad/Dyrøy 

- Kine Raae Østvik, fastlege Narvik  

- Elisabeth Dalgård, Medisinskfaglig ansvarlig lege/Fastlege i Sørreisa  

- Andreas Holund, overlege psykisk helse og rus klinikken, SPHR Ofoten/fastlege 

Narvik (deltok fram til kl 14) 

- Lisbeth Dyrstad, brukerrepresentant vara for Ingolf Kvandal 

 

Sekretariat: 

- Anne Helen Hansen, overlege/rådgiver/forsker Avdeling for Pasientorientert 

tjenesteutvikling (PTU) UNN (referent) 

 

Forfall: 

- Anita Moen Pedersen, fastlege/kommuneoverlege Kåfjord 

- Peter Kalinichenko, kommunelege Balsfjord kommune/repr. Tromsø-områdets region 

- Haakon Lindekleiv, medisinsk fagsjef og senterleder Fag- og kvalitetssenteret UNN 

- Thor Martin Strand, LIS, UNN 

- Kristin Vik Hagerupsen, fastlege/ass kommuneoverlege Harstad  

- Morten Høyer, Fastlege Tromsø 

- Hanne Karen Aslaksen, Seksjonsoverlege Revmatologisk seksjon, Nevro-, hud- og 

revmatologisk avdeling (NEHR)  

 

Tilstede på sak: 

 

- Ingvild Hausberg Sørvoll, overlege Laboratoriemedisin UNN Sak 24/22 

- Sissel Løseth, seksjonsoverlege Nevrologi UNN Sak 25/22 

- Karl Ivar Lorentzen, overlege UNN Sak 25/22 

- Toril Davida Nilsen, rådgiver NOR klinikken UNN Sak 26/22 

- Sveinung Sørbye, overlege UNN Sak 27/22 

- Anette Kristine Michaelsen LIS-lege UNN Sak 28/22 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Sak 21/2022: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak: Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

 

Sak 22/2021: Godkjenning av referat fra Fastlegerådets møte 23.03.2022 

Vedtak: Referat fra Fastlegerådets møte 23.03.2022 godkjennes.  

 

 

Sak 23/2022: Mandat for Fastlegerådet 

Forslag til mandat for Fastlegerådet ble vedtatt i Fastlegerådet 19.01.2022 og deretter framlagt 

og drøftet i Strategisk samarbeidsutvalg (SSU) 22.02.2022. SSU godkjente mandatet, men 

sendte det tilbake til Fastlegerådet med ønske om at rådet også behandler saker om 

oppgavefordeling av helsetjenester mellom UNN og kommunene, ikke bare mellom UNN og 

fastlegene. Fastlegerådet behandlet saken på nytt i møte 23.03.2022, og kom til at en slik 

endring av mandatet ikke er ønskelig. SSU behandlet saken på nytt 07.04.2022 (sak 21/22) og 

vedtok å godkjenne mandat for Fastlegerådet i tråd med Fastlegerådets opprinnelige vedtak. 

Gjeldende mandat følger vedlagt (Vedlegg 1). 

 

Vedtak:  

Fastlegerådet tar orienteringen til orientering.  

 

 

Sak 24/2022: Forsendelse av prøvesvar for blodtyping/antistoff hos gravide 

Saken var satt opp til Fastlegerådets forrige møte 23.03.2022, men ble utsatt pga tidsnød. 

Problemstillingen ble opprinnelig meldt av daglig leder Thomas Backer-Grøndahl ved 

Sjøkanten Legesenter i Harstad. Det skaper unødvendig arbeid for fastlegene at info om 

blodtype og ev. antistoff-oppfølging sendes på papir til legesentrene. 

 

Nasjonale rutiner for profylakse til kvinner som er RhD-negative og bærer RhD-positivt foster 

ble endret fra 01.09.2021. Profylaksen i uke 28, som tidligere har blitt satt i sykehus (med 

noen unntak i Helse Nord), skal nå settes hos fastlege eller jordmor. De aktuelle prøvesvarene 

blir ikke varslet/flagget, selv om det kan være aktuelt å følge opp med profylakse. 

 

Overlege Ingvild Hausberg Sørvoll, Laboratoriemedisin, møtte i Fastlegerådet. Rådet drøftet 

hvordan man best sikrer at kvinner som skal ha profylakse fanges opp, og om utsendelse av 

prøvesvar på papir i tillegg til i EPJ kan være en ekstra sikkerhet for at dette ikke glipper. 

Prøvesvar er tilgjengelige for fødeavdelinger og fødestuer via DIPS, og på helsekort for 

gravide. Alle parter ønsker minst mulig papir. 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Vedtak:  

1. Fastlegerådet drøftet utsendelse av prøvesvar på papir i tillegg til EPJ, og kom til at 

praksis framover bør være elektronisk svar til rekvirent, som sørger for at prøvesvar 

følge opp der dette er indisert. 

2. Overlege Ingvild Hausberg Sørvoll tar kontakt med DIPS og initierer et arbeid for å få 

til varsling/flagging av prøvesvar som skal registreres og følges opp av rekvirent, selv 

om de ikke nødvendigvis er patologiske.  

 

 

Sak 25/2022: Henvisning og videre henvisning etter nevrografi  
Saken ble opprinnelig meldt i Fastlegerådets møte 17.11.2021 av Merete Bergan Svendsen, 

fastlege/assisterende kommuneoverlege Harstad (sak 33/21 - Eventuelt). Den har senere vært 

drøftet i Fastlegerådets møter 19.01.22 og 23.03.2022 (sak 08/22 og 18/22). I sistnevnte møte 

var overlege Stein Harald Johnsen og overlege Sissel Løseth invitert for dialog om rutinene 

rundt dette, og for drøfting av evt henvisning videre direkte til annen utredning/behandlende 

instans ved positive funn, med kopi til fastlegen. Etter intern drøfting i UNN stilte overlege 

Sissel Løseth og avdelingsleder overlege Karl Ivar Lorentzen opp i dagens møte i 

Fastlegerådet for videre dialog om saken. 

 

Det ble informert om at det ikke kan registreres fristbrudd for pasienter som henvises internt, 

og at pasientene derfor går glipp av en rettighet ved direkte/intern henvisning etter 

nevrofysiologisk undersøkelse. Pasienter som henvises internt risikerer derfor å stadig 

forskyves til slutten av køen. Det er heller ikke ønskelig at laboratorieavdelinger henviser til 

videre behandling uten vurdering fra en klinisk lege/fastlegen. Fastlegene har i dagens 

henvisningsportal ikke mulighet til å henvise spesifikt til Nevrofysiologisk laboratorium, men 

må sende henvisningen til Nevrologisk avdeling.  

 

Vedtak:  

1. Det er viktig for alle parter at pasientene opprettholder sine rettigheter til fristbrudd 

når dette er aktuelt. 

2. Fastlegerådet støtter at det ikke gjøres endringer i nåværende praksis hvor fastlegen får 

svar fra Nevrofysiologisk lab og deretter eventuelt henviser pasienten videre.  

3. Overlege Sissel Løseth initierer et arbeid med å få Nevrofysiologisk laboratorium inn 

som et mulig valg i adresselisten, slik at fastlegene kan henvise mer spesifikt (og ikke 

bare til Nevrologisk avdeling). Det orienteres i Fastlegerådets møte 07.09.2022 om 

hvordan saken står. 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Sak 26/22: Ny prosedyre for håndtering av pasienter med hoftebrudd 

Saken ble opprinnelig meldt til Fastlegerådets møte 23.03.2022 (sak 19/22) fra Nevro-, 

ortopedi og rehabiliteringsklinikken (NOR-klinikken) ved rådgiver Torill Davida Nilsen, men 

ble ikke behandlet da pga tidsnød. Den gjelder et gjennomført forbedringsprosjekt for 

hoftebruddpasienter i UNN. Det er utarbeidet en ny prosedyre hvor hensikten er å korte ned 

tiden fra personer med hoftebrudd skader seg til de blir operert. Den viktigste endringen fra 

gjeldende praksis er at ambulansepersonell som mistenker hoftebrudd skal kjøre pasienten 

direkte til sykehuset uten kontakt med fastlege/legevakt først. Prosedyren er i første omgang 

gjeldende for Ambulansestasjonen i Tromsø, men vil etterhvert breddes ut til alle 

opptakskommuner for UNN Tromsø.  

 

Rådgiver Torill Davida Nilsen overlege Karl Ivar Lorentzen møtte i Fastlegerådet for dialog 

om saken. 

 

Vedtak:  

1. Fastlegerådet ga følgende innspill til NOR-klinikken:  

• Man må være oppmerksom på at ambulansepersonell ikke har opplysninger om 

tidligere sykdommer, medikamenter og daglig funksjonsnivå hos pasientene 

• Det vil være risiko for at for pasienter fraktes til UNN for vurdering uten at det 

foreligger brudd, noe som for enkelte pasientgrupper (eks demente) vil være et 

ekstra traume  

• Den nye prosedyren synes best egnet i sykehusnære områder 

• Det er ønskelig å etablere røntgentilbud for avklaring lokalt  

• Man sparer ingen tid på rask håndtering lokalt dersom pasienten likevel må vente 

på behandling etter ankomst UNN 

2. Fastlegerådet ber om at resultatene fra utprøving av prosedyren lokalt i Tromsø 

formidles til Fastlegerådet i møtet som er planlagt 23.11.2022.  

 

 

Sak 27/22: Håndtering av purringer til pasienter som ikke møter til cervix 

cytologi screening 

Saken har kommet opp ved intern diskusjon i Fastlegerådet. Overlege klinisk patologi 

Sveinung Sørbye møtte for dialog med Fastlegerådet. Han orienterte om de to sidene ved 

dette, nemlig screeningprøver (av friske) og oppfølging av patologiske prøver. Fra høsten 

2021 har det blitt sendt ut purringer også på screeningprøver. Datasystemet er nå endret slik at 

det ikke lenger sendes purringer på manglende screeningprøver, bare ved manglende 

oppfølging av unormale prøvesvar. Purringer på funn som skal følges opp vil utgjøre ca 600 

purringer årlig. Dersom fastlegene i en overgangsperiode mottar standardbrev med purringer 

som de ikke skulle hatt, kan disse sendes i retur til patologisk avdeling. 
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

Vedtak:  

Fastlegerådet tar informasjonen til orientering og er fornøyd med endringene som nå gjøres. 

 

 

Sak 28/22: Samhandling om prøvetaking mellom Laboratoriemedisin og 

fastlegene 

Saken ble opprinnelig meldt 12.01.2022 av fastlege Morten Høyer. Den gjelder ny prosedyre 

for bestilling av blodprøvetaking i Prøvetakingsenheten ved UNN Tromsø, hvor  

pasienter som skal ta blodprøver må ha bestilt prøvetakingstime. Fastlegen beskriver videre at 

flere og flere pasienter kommer til legekontoret med en liste over blodprøver som ønskes tatt, 

uten rekvisisjon, uten informasjon om hvorfor eller indikasjon og uten info om hvem som skal 

ha svar eller følge opp prøvene.  

 

Den 14.01.2022 fikk Samhandlingsseksjonen meldt en sak i samme område av Anette 

Kristine Michaelsen, Lege i spesialisering Medisinsk Biokjemi UNN. Hun skriver at  

Laboratoriemedisin nettopp har innført ny prosedyre som krever at pasienter fra 

kommunehelsetjenesten bestiller time i stedet for å komme på drop-in prøvetaking. Nå ønskes 

dialog for å få på plass ryddige økonomiske rammer for gjeldende praksis.  

 

LIS-lege Anette Kristine Michaelsen møtte i Fastlegerådet for dialog om de deler av dette 

som Laboratoriemedisin er involvert i. Hun formidlet at IKT-utfordringer har medført både 

dobbelttaking av prøver, og at prøver ikke har blitt tatt ved Prøvetakningsenheten. Det er 

derfor nødvendig av pasientene har med etiketter/rekvisisjoner. For at ordningen skal fungere 

mest mulig smidig for pasientene og alle, er det innført timebestilling. Prøvetakningsenheten 

kan da styre pasientene mot tider da det er liten pågang og dermed lite ventetid. Det er 

opprettet et telefonnummer for timebestilling, og det arbeides også med online bestilling av 

time. Legekontorene og sentralbordet på UNN skal kunne vise pasientene videre til aktuelt 

nummer for timebestilling. Telefonnummeret er 777 55 110 og besvares hverdager fra kl. 

09.00 til kl. 14.00. 

 

Vedtak:  

1. Fastlegerådet tar informasjonen fra Laboratoriemedisin til orientering. 

2. Fastlegerådet støtter at pasienter som kommer for prøvetaking skal ha med 

etikett/rekvisisjon, både når prøver tas på UNN med fastlege som rekvirent, og når 

prøven tas på fastlegekontoret med UNN-lege som rekvirent.  

3. Fastlegerådet har forståelse for at pasientene bes om å bestille time ved 

Prøvetakningsenheten slik at pågangen kan styres til perioder med lav trafikk og 

dermed redusere ventetiden.  

4. Fastlegerådet støtter at saken mellom Laboratoriemedisin og Tromsø kommune må 

løses utenfor Fastlegerådet.  
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Fagråd for fastleger i Troms og Ofoten 

 

Sak 29/2022: Informasjon om forskning som kan medføre endring i rutiner 

ved mottak av radiologiske henvisninger 

Stipendiat Eivind Richter Andersen ved NTNU har bedt om å få komme med informasjon til 

fastlegene om et forskningsprosjekt med en intervensjon som på sikt kan innebære endrede 

rutiner ved mottak av henvisninger til radiologiske tjenester. Prosjektet har til hensikt å 

redusere bruk av radiologiske lavverditjenester (tjenester som har liten/eller ingen nytte for 

pasienter, eller der risiko overstiger potensiell nytteverdi. Intervensjonen vil innebære en ny 

rutine ved vurdering av henvisninger til private røntgeninstitutt, hvor henvisning i større grad 

blir returnert dersom de ikke oppfyller gitte kriterier. Intervensjonen vil starte i Vestre Viken, 

men vil deretter bli landsomfattende.  Leif Røssås orienterte om saken i møtet. Det var også 

informasjon om dette i Fastlegenytt i mars 2022. 

 

Vedtak:  

Fastlegerådet tar informasjonen til orientering.  

 

Sak 30/2022: Eventuelt med evaluering av møtet 

Dagens møte ble gjennomgått med tanke på kontinuerlig forbedring. Deltakerne var fornøyd 

med møtet som ga gode diskusjoner og framdrift i vanskelige saker. For ettertiden bør det 

legges inn en pause i møtet. Det er beklagelig at det er dårlig frammøte av representantene i 

Fastlegerådet. 

 

Følgende saker er aktuelle til neste møte 07.09.2022: 

• Epikriser som ikke kommer innen rimelig tid (Lars Nesje) 

• Botox injeksjoner (Leif Røssås) 

• Årsrapport for Fastlegerådet 2021 (Leif Røssås) 

• Samarbeids normen fra 2019 (Normgivende rutiner for samarbeid mellom fastleger og 

sykehusleger i UNN-området (ansvars- og oppgavefordeling) 

 

 


